
Protokół Nr  4/08 
z posiedzenia Komisji  Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych Rady Miejskiej 

w dniach 14 i 15  lutego  2008 r. 
 

Obecni wg załączonej listy. 
Miejsce obrad: Biuro Rady Miejskiej 
 

Tematyka  Komisji:  

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Kalendarz imprez organizowanych w mieście w 2008 roku. 

Przedstawia: Krzysztof Stobiecki, Naczelnik Wydz. Edukacji, Kultury, Promocji i Sportu  
3. Sprawozdanie z realizacji miejskiego programu profilaktyki i przeciwdziałania problemów 

alkoholowych za 2007 rok. 
4. Zaopiniowanie Miejskiego Programu Profilaktyki i Przeciwdziałania Problemów 

Alkoholowych oraz Narkomanii na 2008 rok. 
Przedstawia: Piotr Janowski, Naczelnik Wydz. Rozwoju Gospodarczego i Spraw 
Społecznych 

5. Plan finansowy i rzeczowy MOPS, Biblioteki Miejskiej i ZOSiK  na 2008 rok. 
Przedstawiają: 
- Mariola Chełminiak, Dyrektor MOPS, 
- Dariusz Florek, Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej, 
- Henryk Kraczkowski, Dyrektor ZOSiK. 

6.  Zamknięcie posiedzenia. 
 
 
 
Ad 1 
 
 Posiedzenie o godz. 16.00 „otworzył i prowadził” przewodniczący Komisji Edukacji – 
Janusz Turnik. Komisja przyjęła protokół z poprzedniego posiedzenia oraz przedstawiony 
porządek bez pkt 4 i MOPS, głosując:  za-5( jednogłośnie). 
 
Ad 2 
 Kalendarz imprez organizowanych w mieście w 2008 roku przedstawił Naczelnik 
Wydz. Edukacji, Kultury, Promocji i Sportu.  
 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Turnik – pytał czy można się spodziewać miesięcznego kalendarza imprez? 
Naczelnik Wydz. EKPiS – odpowiedział, że można, ale niektóre miesiące mogłyby okazać się 

puste albo z jedną imprezą. Obecnie na każdą imprezę jest robiony osobny plakat.  
J.Turnik – pytał o groteskę, bo zapis brzmi absurdalnie. Ponadto Przewodniczący Komisji 

pytał o turniej tańca? 
Naczelnik Wydz. EKPiS – wyjaśnił, że planuje się połączenie wysokiego poziomu tańca i z 

tańcem dla dzieci. 
Dyrektor Biblioteki – powiedział, że były propozycje włączenia się do turnieju o Puchar Gryfa 

o randze  wojewódzkiej. 
Naczelnik Wydz. EKPiS – nadmienił, że są dwie sale, które nadają się znakomicie na 

realizację tego zadania. Napisaliśmy wniosek do Ministerstwa Kultury o dofinansowanie 
tego.  Naczelnik Wydz. EKPiS zwrócił uwagę na zapis w pkt 8 dot. organizacji obchodów 
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rocznicowych związanych z wyzwoleniem Białogardu. Mieszkańcy Białogardu nie 
utożsamiają tej rocznicy z czymś ważnym.  

B.Stanczewski – wystąpił z propozycją, aby zmotywować tych co tworzą kulturę, by działali 
jak pozostałe stowarzyszenia i składali wniosek o dofinansowanie. W przeciwnym razie 
Radny będzie tą osobą, która wystąpi z propozycją oddzielenia tych działalności. 

J.Leszczyk – powiedział, że jeszcze dojdą imprezy organizowane przez kluby sportowe. Pytał 
co jest organizowane w „Piwnicy pod Jedynką”? Radny stwierdził, że skoro jest 
biletowana impreza to należy się rozliczyć. Radny uczulił na temat pobieranych pieniędzy. 

K.Jarosz – stwierdził, że w umowie był zapis, że nie ma mowy, aby gospodarować lokalami w 
domu kultury przez okres 5 lat. Czy dalej ten zapis obowiązuje, że nie można pobierać 
opłat za wynajem pomieszczeń?  

Naczelnik Wydz. EKPiS – stwierdził, że można pobierać opłaty na pokrycie kosztów 
eksploatacyjnych. 

B.Stanczewski – pytał czy organizatorem jest PDS, bo na wszystkich ich plakatach jest 
odpłatność. Wiceprzewodniczący Rady pytał kto udostępnia bilety? 

Dyrektor MBP – odpowiedział, że Biblioteka Miejska. Biletowanie nie pokrywa kosztów 
organizowanych koncertów. 

 
Komisja omówiła kalendarz imprez organizowanych w mieście w 2008 roku, nie wnosząc 

uwag. 
 
Ad 3 
 Sprawozdanie z realizacji miejskiego programu profilaktyki i przeciwdziałania 
problemów alkoholowych za 2007 rok. 
Przedstawił: Henryk Kraczkowski, Pełnomocnik ds. Profilaktyki i Przeciwdziałania 

Alkoholizmowi 
Głos w dyskusji zabrali: 
B.Stanczewski – stwierdził, że około 70% funduszu jest przeznaczone na profilaktykę i 

przeciwdziałanie alkoholizmowi. Radny pytał czy instytucje składają programy 
profilaktyczne z tego zakresu w  środowisku, w którym pracują? 

Pełnomocnik ds. Profilaktyki – odpowiedział, że programy są realizowane na podstawie 
umowy między Powiatem a stowarzyszeniem sportowym. 

K.Jarosz – pytał kiedy powstało porozumienie? 
Pełnomocnik ds. Profilaktyki – odpowiedział, że takie porozumienie jest przyjmowane co 

roku. 
B.Stanczewski – dodał, że instytucja rozlicza się do 31 stycznia każdego roku i z chwilą 

podpisania programu przez Burmistrza, można podpisać umowę.  
J.Leszczyk – powiedział, że 80 tys. zł  jest wydzielone na narkomanię. 
Z-ca Burmistrza – wyjaśnił, że z tych środków zakupiono wiele środków trwałych, wśród nich: 

2 zestawy do koszykówki, urządzono skype park. 
J.Turnik – poruszył sprawę ogólnego zapisu przeznaczenia środków w wysokości 45 tys. zł dla 

CIS, jako dotację celową. 
Pełnomocnik ds. Profilaktyki – odpowiedział, że rozliczenie pozostawiono bez opisu, gdyż 
środki te zostały wydatkowane na kierowanie osób w ramach interwencji z poradnictwem.  

 
Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie przedstawione sprawozdanie. Komisja 

przegłosowała: za-5 (jednogłośnie), opiniując  pozytywnie. 
 
Przewodniczący ogłosił 5 min. przerwy do godz. 17.15. 
Po przerwie wznowiono posiedzenie. 
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 Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie wprowadzenie do porządku 
posiedzenia porozumienia w sprawie powierzenia Miejskiej Bibliotece Publicznej w 
Białogardzie zadań powiatowej biblioteki publicznej dla powiatu białogardzkiego. 
Komisja wprowadziła do porządku posiedzenia w/w temat, głosując: za-5 (jednogłośnie). 
 
 
Ad 4 
 Wykonanie planu finansowo-rzeczowego za 2007 rok oraz plan finansowy i rzeczowy 
Biblioteki Miejskiej na 2008 rok przedstawił Dariusz Florek, Dyrektor Miejskiej Biblioteki 
Publicznej. 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
K.Jarosz – pytał o wyjazdy dzieci na imprezy autokarowe? 
Dyrektor MBP – wyjaśnił, że to  impreza nieodpłatna. W ramach posiadanych środków dzieci 

mają zabezpieczony transport i atrakcje kulinarne (pieczenie kiełbasek). Dlatego impreza 
cieszy się dużym zainteresowaniem. 

B.Stanczewski – pytał czy w tym roku była awaria pieca? 
Dyrektor MBP – stwierdził, że obecnie używany jest jeden piec, dotychczas nie było awarii. W 

poprzednim okresie piec nie był konserwowany. Dyrektor poinformował, że odkąd piec 
został odremontowany, nie było problemu z przeciekiem.  

J.Turnik – pytał skąd takie poważne zróżnicowanie w rozliczeniach organizowanych wystaw - 
od 7 zł do kilku tysięcy.  

Dyrektor MBP – poinformował, że  zróżnicowane koszty wiążą się z przygotowaniem wystaw, 
koszt 7 zł obejmował jedynie zakup wstęgi na otwarcie wystawy. Dyrektor poinformował o 
problemie biblioteki dotyczącym prowadzenia  filii w budynku ZEC. 

K.Jarosz – pytał czy Miasto chce ten budynek zakupić? Radny uważa, że warto kupić ten 
budynek, gdyż posiada on wiele pomieszczeń, które Miasto mogłoby wynajmować.  

Z-ca Burmistrza – stwierdził, że znamy wycenę budynku, będziemy konkretyzować rozmowy.  
J.Turnik – pytał na jakim etapie jest katalogowanie książek? 
Dyrektor MBP – odpowiedział, że do końca roku chcemy zakończyć katalogowanie i wdrożyć 

w wersji elektronicznej. 
B.Stanczewski – pytał o  problem niskiego wynagrodzenia w Bibliotece? 
Dyrektor MBP – odpowiedział, że obecnie najniższa płaca wynosi 700 zł a będzie około 1.200 

zł. Zaplanowano 8% zwrot funduszu płac, a wzrost płac o 2,4%. Obecnie płaca minimalna 
wynosi 936 zł. Od następnego roku  będzie wynosiła 1126 zł.  

J.Leszczyk – pytał kto będzie opracowywał statut domu kultury? 
Dyrektor MBP – wyjaśnił, że obecnie tym obiektem zarządza Miasto, do czasu powołania 

nowego dyrektora. Dyrektor zwrócił uwagę na konieczność lepszego zabezpieczenia 
obiektu. Bibliotekę i dom kultury trzeba rozdzielić, aby można było optymalnie pozyskiwać 
środki.  

Z-ca Burmistrza – wyjaśnił, że Burmistrz w korekcie budżetu na 2008 rok planował Dyrektora 
Biblioteki na koordynatora domu kultury. Z-ca Burmistrza uważa, że ciągłość umowy jest 
zasadna. Obecnie dyrektor robi to społecznie. 

J.Leszczyk – stwierdził, że taki statut winien przygotować Wydział Edukacji, podległy 
Burmistrzowi. 

Dyrektor MBP – nadmienił, że podstawą  statutu domu kultury jest obecny statut biblioteki. 
 
Komisja omówiła wykonanie planu finansowo-rzeczowego za 2007 rok oraz plan finansowy i 

rzeczowy Biblioteki Miejskiej na 2008 rok, nie wnosząc uwag. 
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Ad 5 
 Porozumienie w sprawie powierzenia Miejskiej Bibliotece Publicznej w Białogardzie 
zadań powiatowej biblioteki publicznej dla powiatu białogardzkiego przedstawił Dyrektor 
Miejskiej Biblioteki Publicznej. 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
K.Jarosz – pytał o wykorzystanie kwoty 50 tys. zł? 
Dyrektor MBP – wyjaśnił, że w tej kwocie będzie ujęty nowy pracownik z wynagrodzeniem 

1.200 zł brutto. Środki te zostaną przeznaczone m.in. na: delegacje, szkolenia, zakup 
książek i prenumeratę czasopism, imprezy kulturalne. Zapis na zakup księgozbiorów jest 
ujęty w § 2 ust. 6  pkt 3, który przewiduje nie mniej niż 10% środków przekazanych przez 
Powiat w danym roku budżetowym. Dyrektor uważa, że porozumienie jest dobre i spełnia 
założenia, które Dyrektor sobie założył.  

J.Turnik – pytał  jaka jest opinia Dyrektora w sprawie porozumienia? 
Dyrektor MBP – odpowiedział, że pozytywna. 
B.Stanczewski – stwierdził, że od 9 lat dwa samorządy nie były się w stanie porozumieć. 

Obecnie 50 tys. zł za współistnienie na szyldzie to ogromne pieniądze, a samorządy 
zaczynają  funkcjonować na korzyść Powiatu. Dyrektor wykonał wspaniałe zadanie. 

Dyrektor MBP – powiedział, że dotacja zostanie przekazana w formie podmiotowej, na konto 
Biblioteki. 

J.Leszczyk – zaproponował w § 2 ust. 2 wykreślić zapis „nie może być niższa” na wprowadzić 
zapis ”powinna być wyższa co najmniej o wskaźnik inflacji”. Ponadto Radny proponował 
wykreślić w § 2 ust. 3 słowa:” w związku ze wzrostem cen towarów i usług”. 

B.Stanczewski – wyjaśnił, że zapis na stałe w budżecie 50 tys. zł spowoduje co roku wzrost tej 
kwoty o wskaźnik inflacji. 

 
Komisja przegłosowała zgłoszone poprawki: 
1. wykreślić w § 2 ust. 2 zapis: „ nie może być niższa” i  wpisać w to miejsce: ”powinna być 

wyższa co najmniej o wskaźnik inflacji”: za-3, przeciw-2, wstrzymało się-0. Poprawka 
przeszła. 

2. wykreślić w § 2 ust. 3 słowa:” w związku ze wzrostem cen towarów i usług”: za-2, przeciw-
3,wstrzymało się-0. Poprawka nie została uwzględniona. 

 
 Komisja przegłosowała w/w Porozumienie z poprawką, aby w § 2 ust. 2 zapis: „ nie 
może być niższa” i  wpisać w to miejsce: ”powinna być wyższa co najmniej o wskaźnik 
inflacji”:  za-5 (jednogłośnie), opiniując pozytywnie. 
 
 
Ad 4 c.d. 
 Wykonanie zadań ZOSiK za  2007 rok oraz plan finansowy i rzeczowy ZOSiK  na 2008 
rok przedstawił Henryk Kraczkowski, Dyrektor ZOSiK. 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
Z-ca Burmistrza – zgłosił uwagę odnośnie korzystania w godzinach rannych z sali siłowni, na 

którą wchodzą osoby bez opiekuna, wyglądające na osoby spoza klubu sportowego. Z-ca 
Burmistrza prosił, aby przekazać sposoby użytkowania tych pomieszczeń. 

J.Leszczyk – powiedział, że będzie wykaz osób korzystających. 
J.Turnik – pytał o przypadek kradzieży? 
Dyrektor ZOSiK – wyjaśnił, że  latem był przypadek, że wyrwano z księgi meldunkowej wykaz 

osób i wyniesiono kilka rzeczy. 
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J.Turnik – powiedział, że wzrosły dochody ZOSiK. Przewodniczący Komisji pytał o majątek w 
Ustroniu Miejskim, co z tymi pomieszczeniami, skoro planuje się dalsze nakłady? 

Z-ca Burmistrza – powiedział, że skoro jest wola Rady to będziemy próbowali sprzedać po 
nowej wycenie. 

J.Tunik – pytał  jakie dochody przyniosła sala w ubr.? 
Dyrektor ZOSiK – powiedział, że w ubr. było 12 wynajmów, obecnie około 30. Stałe  

podnoszenie stanu technicznego daje widoczne efekty. 
Z-ca Burmistrza  – powiedział, że podstawowe obiekty w hotelu ZOSiK i na Ustroniu nie mają 

kanalizacji. 
J.Turnik – prosił o przedstawienie wydatków na Ustroniu Miejskim. 
Dyrektor ZOSiK – odpowiedział, że obecnie można powiedzieć o kwocie około 140 tys. zł, w 

tym: remont  łazienek - 60 tys. zł, szatni - 30 tys. zł, parteru - 20 tys. zł, wymiana okien itp. 
B.Stanczewski – poruszył sprawę tartanu, w który obecnie wymaga nakładów w wysokości 4 

mln 10 tys. zł w zakresie renowacji  płyty boiska i bieżni tartanowej. 
Z-ca Burmistrza – stwierdził, że za 2-3 miesiące przyjdzie z jakąś koncepcją w sprawie 

tartanu. Obecnie nie może nic powiedzieć w tej sprawie. Można to zadanie etapować. To 
poważny problem. Z-ca Burmistrza powiedział, że trzeba zwrócić uwagę na użytkowanie, 
które nie było właściwe. Z-ca Burmistrza przytoczył przypadek korzystania z tartanu w 
korkach z ziemią. W tym zakresie musi być nadzór. Do tego tematu przymierzymy się po 
rozpoczęciu budowy hali przy Gimnazjum nr 1. 

K.Skoczyk – pytał czy tablica wyników funkcjonuje, bo na żadnym meczu nie jest czynna? 
Dyrektor ZOSiK – wyjaśnił, że tablica  jest do odpłatnego użytkowania. Jeśli ktoś zgłasza 

chęć korzystania, wnosi opłatę, która wynosi 100 zł/godz. zawodów. Kluby są zorientowane 
w tej sprawie. 

 
Ad 6  
Przewodniczący Komisji zapoznał z następującymi pismami: 

1. Komendy Wojewódzkiej Policji w sprawie współfinansowania zakupu pojazdów, 
2. Ośrodka Szkoleniowego Wydawnictwa TAXPRESS w sprawie szkolenia 6 marca br. w 

zakresie wykonywania zadań przez organy stanowiące i wykonawcze w zarządzaniu 
jednostką samorządu terytorialnego, 

3. ZPORR w sprawie informacji o Firmie i zrealizowanej inwestycji – budowa Zakładu 
Gospodarki Odpadami w Wardyniu Górnym. 

Następnie Przewodniczący Komisji przypomniał o spotkaniu Komisji w dniu 15 lutego br. o 
godz. 10.00 w Centrum Integracji Społecznej w Białogardzie.  
J.Leszczyk – zgłosił formalny wniosek, aby spotkanie w CIS było dalszą częścią dzisiejszej 

Komisji. 
Wniosek przegłosowano: za-5 (jednogłośnie). 

Po wyczerpaniu tematyki o godz. 20.00 przerwano posiedzenie Komisji.  
 

Ad 7 
 Przewodniczący Komisji w dniu 15 lutego 2008 r. o godz. 10.00 wznowił posiedzenie 
Komisji z dnia 14 lutego br. Dalsza część Komisji odbyła się w Centrum  Integracji 
Społecznej w Białogardzie, które radni zwiedzili zapoznając się z bazą i działalnością. 
Wnioski  z wizyty w CIS stanowią załącznik do protokołu.  
Po zakończeniu wizyty o godz. 12.00 zakończono posiedzenie. 
Protokołowała: Małgorzata Zimmer 

Przewodniczący  Komisji 
              

                    Janusz Turnik 
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